
Referat NLA årsmøte 2023, side 1 
 

 

NORSKE LANDSKAPSARKITEKTERS FORENING NLA 
MEDLEM AV INTERNATIONAL FEDERATION OF LANDSCAPE ARCHITECTS ‐ IFLA 

MEDLEM AV IFLA EUROPEAN REGION ‐ IFLA ER 

 

 

NLA ÅRSMØTE 2023 – REFERAT 
 

Tid:  Lørdag 22. april 2022 kl. 10.00 – 14.00 

Sted: Litteraturhuset i Oslo og digitalt på Zoom 

 

 

Årsmøtet er NLAs høyeste organ. Årsmøtet skal godkjenne arbeidet som styret har gjort gjennom året, og 

trekke linjene for det videre arbeidet.  

 

 

 

Årsmøtet ble ønsket velkommen av presidenten. Deretter en kort gjennomgang av agenda og dagsplan. 

Det ble informert om årsmøtets praktiske gjennomføring; herunder også regler for avstemming. Er man imot 

viser man stemmetegn, ellers forholder man seg i ro. Digitale deltakere sender melding på zoom til tellekorpset 

ved Mona. 

 

Det ble avholdt ett minutts stilhet for æresmedlem Willy Thomassen, som gikk bort 29.03.2023. 

 

Ordet ble gitt til ordstyrer etter sak 1. 

 

 

 

Sak 1 

KONSTITUERING AV ÅRSMØTET. 

VALG AV ORDSTYRER, TELLEKORPS, REDIGERINGSGRUPPE OG REFERENTER  

 

Forslag til vedtak: 

Ordstyrer:  Tore Edvard Bergaust 

Tellekorps (2):    Martin Steinbekken og Anne Njarga 

Redigeringsgruppe (2):      Karin Fossbakk og Marianne Berge 

Referenter (2):       Else Dybkjær og Kjersti Berg 

Signere protokollen (2):     Jostein Bjørbekk og Ruthild Dale 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 
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Sak 2  

GODKJENNING AV INNKALLING OG DAGSORDEN 
 

Årsmøtet ble annonsert i flere medier i januar 2023. Medlemmene fikk tilsendt saklista med valgnemndas 

innstilling og vedlegg på epost 31. mars 2023 med invitasjon og lenke til påmelding til årsmøtet. Saklista har 

blitt oppdatert på NLAs nettside fortløpende. 

 

Saklista ble lest høyt. 

 

Saksliste: 

Sak 01 Konstituering av årsmøtet og valg av ordstyrer, tellekorps, redigeringsgruppe og referenter 

Sak 02 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Sak 03 Godkjenning av fullmakter 

Sak 04 Presentasjon av nye medlemmer i 2022 

Sak 05 Invitasjon til æresmedlemskap 

Sak 06 Styrets årsmelding for 2022 (med vedlegg) 

Sak 07 Årsmeldinger for 2022 fra lokalavdelinger, nemnder, utvalg og representanter (med vedlegg) 

Sak 08 Regnskap for 2022 (med vedlegg) 

Sak 09 Ny avtale med NAL om tidsskriftet Arkitektur og portalen arkitektur.no 

Sak 10 Kommunikasjonsstrategi 2023‐2025 (med vedlegg) 

Sak 11 Rekruttering til administrasjonen 

Sak 12 Endring av vedtektene § 3.4: Nemnder og utvalg og § 3.2 Styret ‐ 2. gangs behandling 

Sak 13 Styrehonorar og frikjøp av timer 2023 

Sak 14 Handlingsprogram 2023. Strategi og handlingsplan 2024‐2026 (med vedlegg) 

Sak 15 Budsjett for 2023 med rammebudsjett for 2024 (med vedlegg) 

Sak 16 Valg 2023 

Sak 17 Årsmøte m/fagdag 2024. Høstkonferanse 2023 

 

Forslag til vedtak: 

Årsmøtet 2023 erklæres lovlig satt. Forslaget til saksliste godkjennes. 

 
Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 3 

GODKJENNING AV FULLMAKTER 
Ifølge vedtektenes punkt 3.1.7 kan fraværende medlemmer gi fullmakt til et annet stemmeberettiget medlem. 

Hvert medlem kan disponere to fullmakter, med unntak av lokalavdelingens representant som kan disponere et 

ubegrenset antall fullmakter. 

 

Frist for oversendelse av fullmakt var 19. april. 

 

Til stede: 145 stemmeberettigede inkl. fullmakter. Herav en observatør. 

Zoom: 7 stemmeberettigede 

Totalt antall stemmer i møtet: 152 
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Forslag til vedtak: 

Fullmakter godkjennes. 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 

 

Etter vedtak var det en kort presentasjon av møtedeltakerne i salen og på zoom, med navn, lokalavdeling og ev. 

rolle. Fra AHOs nystiftede studentforening «land.skap» deltok to observatører; Sindre Berg Bekkåsen og Bjørn 

Blom‐Jensen. Det forventes oppnevning av studentrepresentant fra foreningen i løpet av 2023.  

 

 

Sak 4 

PRESENTASJON AV NYE MEDLEMMER I 2021 
 

I 2022 fikk foreningen 72 nye medlemmer (se oversikt i saken). Det var ved årsskiftet 22/23 1157 medlemmer, 

hvorav 351 er studentmedlemmer.  

 

Nye medlemmer – til stede på årsmøtet – presenterte seg (igjen). 

 

Årsmøtet ønsker de nye medlemmene velkommen! Applaus. 

 

 

 

Sak 05 

INVITASJON TIL ÆRESMEDLEMSKAP 

 

Nåværende og avdøde æresmedlemmer ble lest høyt: 

Ola Bettum ‐ Utnevnt 2020 

Anne‐Karine Halvorsen Thorén ‐ Utnevnt 2020 

Bjarne Aasen ‐ Utnevnt 2017 

Ingerlise Amundsen ‐ Utnevnt 2011 

Mette Eggen ‐ Utnevnt 2011  

Helge Klingberg ‐ Utnevnt 2011 

Trygve Sundt ‐ Utnevnt 2004 

Sveinung Skjold ‐ Utnevnt 2004 

Guri Vallevik Håbjørg ‐ Utnevnt 2004 

 

Karsten Jørgensen ‐ Utnevnt 2020 (Død 2021) 

Willy Thomassen ‐ Utnevnt 2009 (Død 2023) 

Anders Kvam ‐ Utnevnt 2004 (Død 2014) 

Morten Grindaker ‐ Utnevnt 1996 (Død 2017) 

Magne Bruun ‐ Utnevnt 1993 (Død 2018) 

Karen Permin ‐ Utnevnt 1986 (Død 2015) 

Elise Sørsdal ‐ Utnevnt 1983 (Død 2012) 

 

Orientering om valg ved skriftlig avstemning: Det er valgfritt hvordan man stemmer, for eksempelvis 

Ja/Nei/Blank/Velkommen, foruten å skrive antall på lappen dersom man har fullmakter. 
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Torgeir Esig Sørensen inviteres til æresmedlemskap av NLA. 

 

Født på Sørlandet i 1951 og utdannet landskapsarkitekt ved Norges miljø‐ og biovitenskapelige universitet 

(NMBU) i 1976. Da Torgeir fylte 70 år i mai 2021 avsluttet han sin lange karriere etter 45 år i offentlig sektor. 

Først to år som landskapsarkitekt i Tromsø kommune, dernest ett år som parksjef i Sola kommune, ett år privat 

praksis i Arendal, og fra 1980 til 2021 ansatt i Stavanger kommune med ulike roller og titler; parksjef, 

miljøvernsjef og park‐ og veisjef ‐  med unntak av 1985–1987 som prosjektsjef i Sandnes Hage & Anlegg  

 

Torgeir inviteres som æresmedlem ut fra hans imponerende innsats for å fremme utvikling, sikring og 

tilrettelegging av offentlig grønnstruktur. I Stavanger kommune har han gjennom et målrettet samarbeid med 

politikere, administrasjon og Miljødirektoratet sikret gjennomføring av generalplanen for Stavanger fra 1965, 

som la grunnlag for grønnstrukturen og «Grønn plan» fra 1999. Prosessen har sikret befolkningen nærhet til 

turområder, møteplasser, aktivitetsanlegg og har sikret leveområder for naturmangfoldet i en storby med 

arealpress. Han så tidlig at det var en kobling mellom friluftsliv og folkehelse. For å stimulere til aktivitet og for 

å få folk ut i friområdene tok han initiativet til «52 hverdagsturer» i Stavanger 

(https://www.stavanger.kommune.no/kultur‐og‐fritid/tur‐og‐natur/52‐hverdagsturer/). Gjennom dette 

prosjektet sammen med Stavanger Turistforening har Stavanger fått 52 T‐merkede rundløyper på til sammen 

409 km! Han har skrevet boken «En fortelling om Stavangers grønne sider» og alltid talt varmt om Stavangers 

sikring av grøntområder og de mange fordelene grøntområdene har for naturmangfoldet, de blågrønne 

kvalitetene og for folkehelsa. Dette er også gjengitt i Miljødirektoratets brosjyre «Friluftsliv for alltid», om 

statlig sikring og tilrettelegging av friluftslivsområder, 

https://www.miljodirektoratet.no/globalassets/publikasjoner/m462/m462.pdf. Han var med på å initiere 

«Grønt Nettverk» for kunnskapsdeling og erfaringsutveksling mellom de store byene. 

Han har jobbet i flere internasjonale prosjekter med grønnstruktur, natur‐ og friluftsliv, folkehelse, 

naturindikatorer, økosystemtjenester og naturbaserte løsninger.  Dette har vært i regi av WHO, EU‐prosjekter 

og andre internasjonale organisasjoner. Hans internasjonale arbeid – med å fremme Stavanger og Norge – har 

gitt han et stort nettverk. Hans arbeid i World Urban Parks bidro blant annet til at Stavanger var vertskapsby for 

WUP sin verdenskonferanse i 2003. 

 

Parallelt med sin arbeidskarriere har Torgeir ivaretatt flere verv. Nestleder i Naturviterne nasjonalt, 1985‐1987. 

Senere leder av Akademikernes fellessammenslutning i Stavanger. Leder av organisasjonen BAD, PARK OG 

IDRETT, 1997–2001. President i IFPRA (nå World Urban Parks), der han tidligere har vært leder for 

organisasjonens europeiske del, 2016‐2019. Siden april 2021 har han vært styreleder i Rogaland Arboret. 

 Tre utmerkelser og priser har det også blitt til: World Urban Parks Distinguished Individual Award 2019, CIPP 

Certified International Park Professional og IFPRA Gold Medal. 

 

Motto: «Det er alltid plass til et tre!» 

Hobby: Fotografering. 

 

Forslag til vedtak: 

Torgeir Esig Sørensen inviteres til æresmedlemskap i NLA. 

 

Vedtak:  

Av 152 stemmer har 150 stemt for og to blanke på zoom.  

Velkommen! 
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Sak 6 

STYRETS ÅRSMELDING FOR 2022 
 

Presentasjon av de viktigste tingene gjennom 2022 ved Presidenten. 

Illustrert årsmelding sendes ut snart til medlemmene. Innholdet er sendt ut før årsmøtet. Årsmeldingen består 

i år av fire hovedavsnitt; 1 Vår visjon og handlingsprogram, 2 Organisasjon, 3 Kommunikasjon, politikk og 

samarbeid og 4 Medlemstilbud.  

 

To viktigste saker i 2022: kommunikasjonsstrategien og rekruttering. Egne saker kommer senere i møtet. 

Vil også trekke frem Arkitekturpolitisk nettverk som NLA deltar aktivt i. Det inviteres til felles frokostmøte 4. 

mai for samtlige medlemmer om politisk påvirkning – invitasjon kommer. NLA deltok under Arendalsuka. I 2022 

har vi jobbet med plantedatabase (digitalisering av sortsliste) og vi har gjenopptatt (etter koronapandemien) 

kontakt med studiestedene. 

 

Illustrert utgave finnes her: NLA Illustrert årsmelding 2022 

 

Spørsmål eller kommentarer: 

‐ Høgskolen på Vestlandet utdanner landskapsarkitekter på bachelornivå; hvorfor er det ikke dialog 

med dem? Svar: NLA vil vurdere å ha dialog med de også. 

 

Forslag til vedtak: 
Årsmøtet tar styrets årsmelding for 2022 til etterretning. 

 
Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 7 

ÅRSMELDINGER 2022 FRA LOKALAVDELINGER, NEMNDER, UTVALG OG REPRESENTANTER 
 

De innsendte årsmeldingene for 2022 fra lokalavdelinger, nemnder, utvalg og representanter finnes på 

NLAs årsmøte 2023  

 

Det oppfordres til å se hva andre lokalavdelinger har hatt av aktiviteter, til inspirasjon. 

 

Ingen kommentarer fra salen. 

 

Forslag til vedtak: 

Årsmeldingene for 2022 fra lokalavdelinger, nemnder, utvalg og representanter godkjennes. 

 

Vedtak: 

Enstemmig vedtatt. 
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Sak 8 

REGNSKAP FOR 2022 
 

Presentasjon ved styremedlem Martin Steinbekken. 

Regnskapet er hyggelig lesning, da det er en positiv utvikling av NLAs egenkapital. Det gir oss handlekraft. 

 

Revisjonsberetningen ble mottatt først 21. april og vil bli distribuert til medlemmene ved første anledning.  

 

Konklusjonen i revisjonsberetningen er at  

• Årsregnskapet oppfyller årsregnskapet gjeldende lovkrav, og 

• Årsregnskapet gir et rettvisende bilde av foreningens finansielle stilling per 31. desember 2022, og av dens 

resultater for regnskapsåret avsluttet per denne datoen i samsvar med regnskapslovens regler og god 

regnskapsskikk i Norge.  

 

Forslag til vedtak: 

Regnskapet for 2022 godkjennes. 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak 9 

NY AVTALE MED NAL OM TIDSSKRIFTET ARKITEKTUR OG PORTALEN ARKITEKTUR.NO 

 

Presentasjon ved daglig leder. 

NAL signaliserte i 2021 at publikasjonen ville bli lagt om. To tidligere tidsskrifter, Arkitektur N og Arkitektnytt, er 

fra 2023 samlet i ett magasin; Arkitektur og nettportalen arkitektur.no. NLA har to fagrådgivere i redaksjonen; 

Nina Marie Andersen og Helle Lind Storvik og tre landskapsskribenter pr mars 2023; Elise Gunnes Buan, Åshild 

Mienna og Astrid Fadnes. Stoff som tidligere var publisert i Arkitektnytt, publiseres fra 2023 på arkitektur.no, 

der NLA har egne organisasjonssider. 

 

Publikasjonene ble lansert 9. mars, 2023 ved et arrangement på Byens Tak. 

 

Den nye tidsskriftavtalen inneholder i korte trekk: 

• NLA opprettholder obligatorisk abonnement for ordinære medlemmer 

• NLAs medarbeidere, fagråd og landskapsskribenter, honoreres direkte via NAL 

• Månedlige redaksjonsmøter med organisasjonene opprettholdes 

• For promotering av f.k. utgave skal redaksjonen sende informasjon om relevant fagstoff til NLA 

• NLA har ansvar for å holde adresseregisteret til medlemmene løpende oppdatert 

• Årlig evalueringsmøte i november 

 

www.arkitektur.no 

• NLA har rett på 11 landskapsfaglige artikler av fagskribenter pr år, publisert på arkitektur.no 

• NLA inngår avtale med fagskribentene, som har ansvar for de 11 artiklene 

• Redaktøren står fritt i å velge ev. publisering av landskapsartiklene i tidsskriftet «Arkitektur» 

• Stoff fra NLA organisasjonen rutes fra NLAs hjemmeside, som for øvrige organisasjoner (NAL, NIL, 

AiN, AFAG) 

• Deler av stoffet på arkitektur.no er bak betalingsmur dvs kun tilgang for medlemmer (abonnenter) 
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• Fagartiklene fra arkitektnytt.no vil bli søkbare på arkitektur.no etter hvert som de overføres til 

nettarkivet 

 

ARKITEKTUR 

• Abonnementet omfatter seks utgaver av «Arkitektur» pr år 

• NLA har et fagråd (tidligere redaksjonelle medarbeidere) med to landskapsarkitekter, som skal gi 

innspill til redaksjonen om landskapsfaglig stoff, og kvalitetssikre fagstoff om landskapsarkitektur 

• Fagrådet har egne møter med redaktøren 

• Stoffmengden for landskapsarkitektur skal være min. 25 %, dvs. tilsvarende NLAs medlemsandel 

 

 

Spørsmål og innspill: 

‐ Er det vurdert at medlemmene kan velge et annet tidsskrift enn Arkitektur? For eksempel Landskab, 

Park og anlegg, KOTE. Svar: Styret har ikke behandlet det som en sak.  

Oppfølgingsspørsmål: Er det vanskelig å få det til? Svar: NAL er ganske bestemte på at det kun finnes 

en mulighet. Avtalen og samarbeidet skal evalueres; da kan vi ta dette spørsmålet med oss. Det var 

viktig å få på plass denne omleggingen først, siden det lenge har vært uavklart hvordan avtalen skulle 

bli. 

‐ Er avtalen med NAL tidfestet? Svar: Den kan sies opp når NLA ønsker, men med 6 mndr. oppsigelse. 

Arkitektur.no består av to sider; en åpen for alle, og en lukket (‘plussider’) for medlemmer. 

‐ Gjøres det noe for at medlemmer kan få abonnementstilbud/nedsatt pris på andre tidsskrifter?  

Svar: Det vil vi undersøke om er mulig. 

‐ Det ønskes protokollført at innspillet om å vurdere mulighetene for andre tidsskrift tas inn som del av 
evalueringen.  

 

Forslag til vedtak: 

1. Årsmøtet stiller seg bak avtalen med NAL om tidsskriftet «Arkitektur» og nettportalen 

arkitektur.no, som faglige publiseringskanaler for NLAs medlemmer. 

2. Publikasjonene evalueres ved NLAs årsmøte i 2024. 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

Sak 10 

KOMMUNIKASJONSSTRATEGI 2023–2025 
 

En kort presentasjon ved president Pål Dixon Sandberg, da det tidligere i år var innkalt til ekstraordinært 

kontaktutvalgsmøte (KU) for gjennomgang av strategien: 

‐ Kommunikasjonsrådgiver leid inn. 

‐ Prosessen er en læring for oss (styret og sekretariatet); NLA er ikke utdannet innen kommunikasjon. 

‐ Hovedmålet: Landskapsarkitekten skal få større plass i samfunnsutviklingen. 

 

Bakgrunn og prosess: 

• Forslaget til kommunikasjonsstrategi på årsmøtet i 2022 ble vedtatt som et kunnskapsgrunnlag og 

idébank. 
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• Deler av strategien ble implementert i NLAs visjon, handlingsprogram for 2022 og strategi for 

2023–2025. 

• Høsten 2022 ble kommunikasjonsrådgiver Geir S. Malmedal engasjert av styret. 

• På kontaktutvalgsmøtet i Oslo 29. september 2022 ble det foreløpige resultatet presentert. 

• 7. mars 2023 ble den videreutviklede strategien presentert på et eget kontaktutvalgsmøte. 

 

Strategien har tre deler; strategiske grep, budskap og medieplan. 

 

 
 

IFLA Europe har flere arbeidsgrupper. NLA deltar blant annet i en arbeidsgruppe om ENERGILANDSKAPER. Det 

ble sendt inn søknad om felles prosjekt på tvers av medlemsland. NLA søkte sammen med Finland og fikk 

tilsagn om midler. 

 

Styrets vurdering: 

• «Våre hverdagslandskap» favner bredt og ivaretar landskapsarkitekturfaget på beste vis. 

• De tre markørsakene kan brukes på både nasjonalt nivå og, med få tilpasninger, også lokalt. 

• For kommende fagdager og høstkonferanser bør det vurderes om det overordnede budskapet 

og/eller markørsakene kan være aktuelle temaer å bygge programmet rundt. 

• Anbefaler at Geir S. Malmedal engasjeres videre i 2023 for å spikre metoden, føre den ut i livet 

ved relevante anledninger, samt motivere og inspirere medlemmene og lokalforeningen til å gjøre 

seg hørt. 

 

Spørsmål og kommentarer: 

‐ Spennende arbeid som gjøres. Bred enighet om at større synlighet er viktig. Tidligere har synlighet 

også handlet om synlighet innad i vår egen bransje. Er dette ivaretatt i kommunikasjonsstrategien? 

Svar: Det har primært handlet om kommunikasjon ut. Tenker at får vi synlighet utad vil det ha en 

positiv ringvirkning innad og dermed også overfor utbyggere.  

Oppfølgingsspørsmål: Kan vi også publisere i andre, ikke fullt så faglige tidsskifter (f.eks. vei24 og 

Teknisk ukeblad). Svar: Godt innspill. Dette vil følges opp når ny medarbeider er på plass; ref. sak 11. 

‐ Erfaring fra Telemark med å skrive en artikkel, ble delt. Samarbeidet med kommunikasjonsrådgiver og 

styret om leserinnlegg oppleves som nyttig, lærerikt og effektivt. Veldig effektiv måte å gjøre det på, 

og dialogen med kommunikasjonsrådgiver bidrar til gjennomføring og trygghet. Et innspill er at det bør 
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være tilgang på en bildebase som tar utgangspunkt i de tre markørsaker. Da vil det være litt enklere 

raskt å finne illustrasjon som følger artikkelen.  

‐ Kan vi bruke Geir som rådgiver ved arrangementer og f.eks. bruke markørsakene som tema? Hjelp til 

spissformulering av arrangementet. Svar: Det har ikke vært diskutert konkret, men umiddelbart er det 

ingenting i veien for det. Det må dog ses på ift. økonomi. All henvendelse om bruk av 

kommunikasjonsrådgiver må gå gjennom generalsekretær. Kommentar: markørsaker er bra 

utgangspunkt. 

‐ God kommunikasjonsstrategi, og flott med satsing på lokale leserinnlegg, det er der 

hverdagslandskapet finnes. Det er der vi jobber. 

‐ En generell oppfølging på spørsmål og kommentarer fra styret: Ekstra ressurser i administrasjonen vil 

styrke tiltaket. Vi må alle hjelpe hverandre, prøve det ut. Mange ting finner vi først ut av når det 

brukes/prøves. Gode tekster tar tid. Mye rigg og samtidig stor snøballeffekt. Replikk: Skjer det noe bra 

et sted, kan det også skje en annen plass. Lære av hverandre. 

‐ Positivt arbeid. Det finnes en flora av andre tidsskrifter (Våre veier, Teknisk ukeblad m.fl.), disse 

arenaene bør også brukes. Der sitter det arbeidsgivere/byggherrer for oss. Å lyse opp ulike muligheter. 

Svar: takk for innspill. 

‐ Berømmer en god jobb. To spørsmål: har det blitt vurdert et antall artikler per måned? Konkretisering 

av tiltaket. Kunne det vært en idé å ha en skriftlig ressursgruppe? Svar: Å etablere ressursgrupper 

innenfor de ulike markørsakene ligger allerede inne i kommunikasjonsstrategien (se sak 14: 

Handlingsprogram 2023). Nei, per i dag er det ikke bestemt et antall saker per måned, men lurt med et 

mål. Vi abonnerer i dag på NTB (Norsk presses sentrale nyhets‐ og bildebyrå; tidligere Norsk 

Telegrambyrå) sin annonsering – seks artikler per år, pga pris. Det må brukes, har så langt brukt to i år. 

Kan utvides dersom vi ser behovet. 

‐ Det kan anbefales å bruke fagdagen som bakgrunn for å skrive avisartikler. På NMBU læres det at for 

kommunikasjon er det viktigste å få artikler på trykk, ikke hvor. Del og spre det rundt. Støtter opp om 

det gode arbeidet som har blitt gjort i kommunikasjonsstrategien så langt. 

 

Forslag til vedtak: 

1. Årsmøtet godkjenner kommunikasjonsstrategien for 2023–2025. Metoden, budskapet og de valgte 

markørsakene legges til grunn for NLA sitt videre kommunikasjonsarbeid. 

2. Videre engasjement av kommunikasjonsrådgiver i 2023 godkjennes. 

3. Årsmøtet ber om at arbeidet evalueres jevnlig for å bidra til kunnskapsoverføring og mest mulig 

effektiv ressursbruk. Status legges fram på kontaktutvalgsmøtet høsten 2023. 

 

Vedtak: 

Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak 11 

REKRUTTERING TIL ADMINISTRASJONEN 
 

Presentasjon ved president Pål Dixon Sandberg, om prosessen og fremdriften. 

– Siden det ikke er hver dag NLA gjør noe slikt, ønsker styret å gjøre det korrekt. Derfor ble det benyttet 

et rekrutteringsselskap (People), der NLAs kommunikasjonsrådgiver jobber. Vi ser fordelene ved at 

den som har bistått med NLAs kommunikasjonsstrategi kan se at de som søker vil kunne fylle ut og 

svare på kommunikasjonsstrategien. Vil gi større synlighet å lyse ut stillingene samtidig, frem for en og 

en. Derfor er fagrådgiveren litt på overtid. Per i dag har én søkt, og flere vist interesse for å høre mer. 
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Det er lyst ut: 

• Generalsekretær: 100 % 

• Fagrådgiver: 50 % ‐ 3‐årig prosjektstilling 

 

Fremdriftsplan: 

• Uke 13: 30. mars ‐ Utlysning av stillinger 

• Uke 18: 2. mai ‐ Søknadsfrist 

• Uke 19: Intervjuer med aktuelle søkere 

• Uke 21: 2. gangs intervjuer 

• Uke 22: Referansesjekk og innstilling av kandidater 

• Uke 23: Kontraktsmøte 

• Oktober/november: Oppstart ny generalsekretær, med mulig overlapp med avtroppende 

generalsekretær. 

 

Spørsmål og innspill: 

‐ Hvem kjører intervjuene? Svar: Så langt er det tenkt kommunikasjonsrådgiver, president, 

visepresident og generalsekretær. Kommentar: Uvanlig at den som avslutter et arbeidsforhold deltar i 

nyansettelsessamtalen. Dette bør vurderes nærmere. 

‐ Generalsekretær Marit Hovi har fortjent blomst, sjokolade – og kanskje lurt likevel at hun deltar med 

sin lange erfaring og kunnskap? Svar: Marit Hovi ble offisielt takket av ved festmiddagen etter 

fagdagen (kvelden før) og vil utover det få en formell avslutning ved en styremiddag når tiden er der. 

Ref. svaret angående deltakelse av generalsekretær/Marit Hovi i intervjuene. 

‐ Kan den tre‐årige prosjektstillingen for fagrådgiver sies litt mer om? Og har det blitt vurdert 

generalsekretærstillingen som åremål? Svar: Fagrådgiver – det er en pilot med mulighet for 

forlengelse. Mulighet for evaluering før ev. forlengelse og/eller øke stillingsprosenten. Ang åremål: 

dette er vurdert, men valgt å ikke å gjøre det, bl.a med utgangspunkt i erfaring fra NAL sine 

ansettelser. Går man av som åremålsansatt, følger krav om etterlønn, noe som ikke er økonomisk 

ønskelig fra NLA sin side.  

‐ Kan det sies noe mer om de tre stillingene i administrasjonen generelt og hvordan de skal 

virke/fungere sammen? Svar: fagrådgiveren jobber mest med kommunikasjon og det som 

konkurransenemda har påpekt (f.eks. konkurranse, utlysning og synlighet). Generalsekretæren 

kommer litt an på kandidatens kompetanse og erfaring. For å holde stillingen mest mulig åpen er det 

ikke en punktliste med arbeidsoppgaver i utlysningen. 

‐ Er det lagt inn prøvetidsperiode. Svar: ja, vanlig seks måneder. Følger standard ansettelseskontrakter. 

 

Forslag til vedtak: 

1. Årsmøtet godkjenner forslaget til rekrutteringsprosess for ny generalsekretær i 100 % fast stilling 

og 50 % prosjektstilling for fagrådgiver i tre år. 

2. Årsmøtet gir styret fullmakt til å utvide prosjektstillingen ut over 50 % dersom dette viser seg 

nødvendig for å få ansatt rett søker og/eller få utført inntektsgivende aktiviteter. 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 

 

 
 

Lunsj. 
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Sak 12 

ENDRING AV VEDTEKTENE: § 3.4 NEMNDER OG UTVALG OG § 3.2 STYRET – 2. GANGS 

BEHANDLING 
 

Ettersom dette er 2. gangs behandling og saken er drøftet på årsmøtet 2022, gikk årsmøtet 2023 direkte til 

avstemning/forslag til vedtak. 

 

Spørsmål og innspill: 

‐ Hvorfor denne endringen? Svar: De to tidligere komiteene har hatt tett tilgrensende 

funksjonsområder, og det vil effektivisere behandling av søknader at kun én komité svarer på spørsmål 

både om utdanning og medlemskap. Både sittende og tidligere president har ytret at presidenten ikke 

har behov for å sitte i medlemskapsnemnda. Ordningen har hengt igjen fra tidligere tider. 

 

Forslag til vedtak, 2.gangs behandling: 

NLAs medlemskapsnemnd og utdanningskomité erstattes med en ny, felles komité.  

Ordlyden i vedtektene endres til:  

§ 3.4.1 Årsmøtet velger representanter til faste nemnder og utvalg og gir reglement for disse: 

a) valgnemnda 

b) konkurransenemnda 

c) utdannings‐ og medlemskomiteen 

 

§ 3.2.5 Presidenten styrer foreningens arbeid og møter. Han/hun representerer foreningen utad. Ved 

stemmelikhet i voteringer er presidentens stemme avgjørende. 

 

Vedtak: 

Enstemmig vedtatt. 

 

 
 

Sak 13 

STYREHONORAR OG FRIKJØP AV TIMER 2023 
 

Ordstyrer Tore Edvard Bergaust la fram saken. 

 

Styrets godtgjørelse foreslås satt til kr 200 000,‐ for 2023, inkl. arbeidsgiveravgift. For frikjøp av timer til 

ekstraordinær innsats i forbindelse med styrearbeid, representasjon og oppgaver, stilles til rådighet en 

budsjettpost på kr 25 000,‐.  

 

Samlet styrehonorar fordeles og utbetales etter en forholdsvis nøkkel, ut fra oppgavefordelingen og 

arbeidsbelastningen på styrets medlemmer gjennom året. Styreleder og nestleders godtgjørelse vurderes 

særskilt, ut fra en relativt betydelig høyere arbeidsbelastning og ‐innsats enn for ordinære styremedlemmer.   

 

Styret står ellers fritt i å benytte budsjettposten for å godtgjøre utarbeidelse av høringsuttalelser eller andre 

medlemmers innsats eller ytelser for NLA.  

 

Spørsmål og innspill: 

‐ Vi som sitter i lokalstyrer, gjør det på fritid. Er det mulig med honorar/frikjøp? Svar: 

Arbeidsbelastningen er betydelig større hos sentralstyret enn lokalstyrene. Lokalstyrene kan søke om 
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prosjekttilskudd av budsjettposten på 75 000 kroner. NLA er pr 2023 en så stor organisasjon at det er 

naturlig med honorar/lønn for ansatte i administrasjonen og sentralstyret. 

‐ Kristin Aandal; hvordan arbeidet organiseres på lokalnivå må hvert enkelt avgjøre. Veldig viktig at det 

ikke skal diskuteres om styret skal ha lønn. Svar: Presisering; styrehonoraret (200.000) er uendret 

siden 2017. 

‐ Anita Veiseth; enig i at debatten ikke bør ta en annen retning. Lokalavdelingene kan innføre et mindre 

beløp som medlemskontingent til lokalavdelingen, f.eks. 200‐500 kr pr. år. 

 

Forslag til vedtak:  

Styrets godtgjørelse for 2023 settes til en samlet ramme på 225 000 kroner.   

25 000 kroner av rammen stilles til rådighet for frikjøp av timer til ekstraordinær innsats i forbindelse med 

styrearbeid, representasjon og oppgaver til styrets medlemmer. 

Frikjøp av timer kan også benyttes til oppgaver som andre medlemmer påtar seg for foreningen, for eksempel 

høringsuttalelser. 

 
Vedtak: 

Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 14 

HANDLINGSPROGRAM 2023 

STRATEGI OG HANDLINGSPLAN 2024‐2026 
 

Sak lagt frem ved visepresident Birgitte Hellstrøm.  

Minner om NLAs visjon; se nedenfor. Tips kan være å bruke noen av visjonspunktene når det skrives 

kommunikasjonssaker. 

 

 
 
Handlingsprogrammet for 2023 består av 21 punkter, dvs punkt 21 ble styret minnet om under fagdagen, og er 

herved tilføyd. Alle punkt ble nevnt og kort kommentert, foruten at nedenstående punkter ble utdypet: 

 

Pkt. 5) Gjennomføre 4‐6 gratis digitale lunsjarrangementer med relevante tema for medlemmene. Dette 

utføres som «pilot» på enklere faglige arrangementer med mål om å bidra til inspirasjon, faglig utvikling og 

nettverksbygging. 

Er det allerede noen innspill? Følgende ble foreslått i møtet: 

‐ Foredrag med kommunikasjonsrådgiver Geir Malmedal for kunnskapsbygging om kommunikasjon. 

‐ Telemark har foreslått flere tema i sin årsmelding. 

‐ Universell utforming og tolkning av reglene/kravene. 

Pkt. 7) Bidra til å opprette ressursgrupper/nettverk av landskapsarkitekter for idé‐ og informasjonsutveksling 

og som eventuelt kan bidra til konkrete oppgaver for foreningen. I første omgang (2023) foreslås en gruppe 

for de unge (nyutdannede?) og en for landskapsarkitekter som ikke lenger er yrkesaktive.  
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Pkt. 8 b) Legge til rette for rullerende ansvar i lokallagene for innlegg på Instagram om unike møteplasser i 

sin region. 

Kommentarer under gjennomgangen: 

‐ For å oppnå enda flere følgere på Instagram bør NLA kanskje ha én samlet konto for foreningen og 

ikke for hvert lokallag? Svar: For 8 b) skal NLA sentralt sin konto brukes. 

‐ Lokalavdelingene bes melde inn ansvarlig for hvert lokallag, som vil få ansvar for å legge ut 

bilder/innlegg for en tildelt tidsperiode. 

Pkt. 9) Vurdere kriterier for medlemskap i NLA, med bakgrunn i NALs vedtak 17.juni 2022 om opptak av 

kandidater med master i landskapsarkitektur. Vurdering og eventuelt forslag til vedtektsendring i NLAs 

regler legges fram på årsmøtet i 2024.  

Kommentarer under gjennomgangen: 

‐ Informasjon fra presidenten: NLA fikk informasjon via et brev/epost uten forutgående dialog med NLA. 

NAL har blant annet i sine vedtekter strøket at det skal være i dialog med NLA for opptak av 

kandidater med master i landskapsarkitektur. NLA har svart på brevet fra NAL. I nytt svar fra NAL heter 

det at opptaksreglene er endret for å slippe behandling i NALs medlemskapskomité. Øvrige spørsmål 

fra NLA ble ikke besvart, og styret er skuffet over manglende dialog. Kommentar fra salen: – Dette er 

horribelt. Er det noe NLA kan trekke inn, juridisk? Landskapsarkitekter som blir utdannet fra AHO vil 

komme i et dilemma. Konsekvenser må utredes. NLA og NAL må snakke alvorlig sammen. Svar: Det var 

det vi ba om i brevet fra styret. Svært viktig for NLA å styrke kontakten med studentforeningen på 

AHO.  

‐ Dette går ikke an! Kan bli en veldig stor utfordring – vår posisjon, integriteten vår. Svar: Styret 

vurderte å gå direkte til Arkitektnytt, men valgte å gå til NAL først. Vi kaller inn til ordentlig møte. 

‐ Det står manglende informasjon om medlemsfordeler for NLA på hjemmesidene våre. 

‐ Kan AFAG bistå oss? Svar: AFAG, NIL og Arkitektbedriftene er opprørt over NALs utspill vedr 

medlemskap for landskapsarkitekter.  AFAG sier at det ikke er noe å hente juridisk. 

‐ Utdannings‐ og medlemskomiteen vil gjerne diskutere denne saken, og støtter styrets utspill. 

Pkt. 14) Utvikle rapport om sirkulær økonomi i landskapsarkitekturen.  

 

Pkt. 21) Delta i nasjonal arbeidsgruppe for bedre uterom i skoler og barnehager. 

 

Strategi og handlingsplan 2024‐2026 

Ti prioriterte satsingsområder/hovedaktiviteter. 

Flere av punktene i handlingsprogrammet for 2023 videreføres i strategien for de neste tre årene. 

Punkt 5: «Bidra til å utvikle og synliggjøre gode forbildeprosjekter/‐prosesser som får fram 

landskapsarkitektens kompetanse og forslag til løsninger for å møte framtidens utfordringer» ble omtalt litt 

mer utdypende. Forbildeprosjekter må til! 

 

Spørsmål og innspill (som ikke er skrevet under de enkelte punktene): 

‐ 8 c: Vurdere alternativer for et enklere og enhetlig navn på foreningen til daglig bruk og ekstern 

kommunikasjon som gjør NLA mer tilgjengelig for omverdenen. Hva betyr det? Svar: På de forskjellige 

kanalene dvs sosiale mediene; Internett, Facebook, Instagram osv. er det ganske komplisert og ikke 

helt enkelt ved søk på NLA. Ved søk på NLA er førstevalget ikke NLAs hjemmeside. Styret vil komme 

tilbake til dette på kontaktutvalgsmøtet høsten 2023. Studentene bes komme med innspill til hvor NLA 

er og skal være synlige. 

‐ Det oppfordres til at lokallagslederne melder seg på postlista for sin kommunes planavdeling, for å 

motta høringssaker. 

‐ Info fra styret: Legger til at det er kommet en Utsynsmelding om ‘fremtidens kompetansebehov’, hvor 

regjeringen foreslår å endre kategoriene for utdanningsnivåene. Med det nye forslaget vil blant annet 

kunst og arkitektur rykke ett nivå ned, noe som ikke er ønskelig. Det har vært dialogmøte med Høyres 

representant om hvorfor vår utdanning er viktig. Vi ser ikke sammenhengen mellom mål og nivå. Det 
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skal være dialogmøter med andre partier også. NLA oppfordrer at alle går inn på regjeringen.no (Meld. 

St. 14 (2022–2023) - regjeringen.no ) og (Innspill til Utsynsmeldingen - regjeringen.no) for å skrive en 

høringsuttalelse til Utsynsmeldingen, frist 24. april. Spørsmål til salen: Hva vet AHO studentene om 

dette? Svar: Har først hørt om dette de siste dagene. 

 

Forslag til vedtak: 

Årsmøtet godkjenner forslaget til handlingsprogram for 2023 og strategi‐ og handlingsplan for 2024–2026. 

 

Vedtak:  

Enstemmig vedtatt. 
 
 

 

Sak 15 

ÅRSBUDSJETT 2023. RAMMEBUDSJETT FOR 2024 
 

President Pål Dixon Sandberg orienterte. 

Årsbudsjettet for 2023 legges fram med et underskudd på 475 000. Foreløpig resultat i rammebudsjettet for 

2024 er minus 265 000 kr. Budsjettet ble sist behandlet i NLAs styremøte 16. mars 2023.  

Styret har vedtatt en mindre regulering av medlemskontingenten.  

Se ytterligere framsendte dokumenter til årsmøtet. 

 

Forslag til vedtak: 

Årsbudsjett for 2023 vedtas iht. forslaget.  

 

Vedtak: 

Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 16 

VALG 2023 
 

Foreslåtte kandidater til verv er kursivert. Sittende medlemmer er tatt med for oversiktens skyld. 

Valgnemndas innstilling: 

 

Styret: 

På valg: 

Pål Dixon Sandberg, president  2023‐2025 

Birgitte Hellstrøm, visepresident  2023‐2025 

Åsfrid Fagervik, styremedlem  2023‐2025 

Amir Hassanbeygi, styremedlem  2023‐2025 

 

Ikke på valg: 

Martin Steinbekken, styremedlem 2022‐2024 

Else Dybkjær, styremedlem  2022‐2024 

____________________________________ 

 

Ny utdannings‐ og medlemskomité (vedtatt opprettet i årsmøtesak 12/2023): 
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Sittende medlemmer videreføres for ett år: 

Ingrid Fallet, leder    2022‐2025 (2024 + 1 år) 

Ann‐Kjersti Johnsen    2022‐2024 

Merete Gunnes      2022‐2024 

 

Konkurransenemnda: 

På valg: 

Christine Gjermo, leder    2023‐2025 

og medlem i NAL/Arkitektbedriftenes felles konkurransekomite  

Hanne Johnsrud, medlem    2023‐2025 

 

Ikke på valg: 

Marcus Zweiniger, medlem  2022‐2024 

Inger Hageberg, varamedlem  2022‐2024 

_____________________________________ 

 

Komiteen for etikk og tvister: 

På valg: 

Kari Klynderud Sundfør, leder  2023‐2025 

 

Ikke på valg: 

Tobias Lahn, medlem    2022‐2024 

Hans Kortner Ryen, medlem  2022‐2024 

_____________________________________ 

 

Kontrollkomiteen: 

På valg:  

Åsa Hjorth   2023‐2025 

 

Ikke på valg: 

Simen Gylseth      2022‐2024 

_____________________________________ 

 

IFLA‐delegat, funksjonstid 4 + 2 år: 

Ikke på valg:  

Kathrine Omnia Strøm    2022–2024 

______________________________________ 

 

Valgnemnda: 

Styrets innstilling til kandidater til NLAs valgnemnd: 

 

På valg:  

Tore Edvard Bergaust, leder  2023‐2025 

Karl‐Magnus Forberg Eikeland 2023‐2025 

 

Ikke på valg: 

Kjersti Vallevik Håbjørg    2022‐2024 

_____________________________________ 

 

Forslag til vedtak: 
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Årsmøtet vedtar valgnemndas innstilling og styrets forslag til medlemmer i valgnemnda. 

Vedtak: 

Pål Dixon Sandberg, president  152 stemmer / enstemmig vedtatt 

Birgitte Hellstrøm, visepresident  152 stemmer / enstemmig vedtatt 

Åsfrid Fagervik, styremedlem  152 stemmer / enstemmig vedtatt 

Amir Hassanbeygi, styremedlem  152 stemmer / enstemmig vedtatt 

Valg av styret var skriftlig. 

Ved hver komité / nemnd ble det stemt; alle ble enstemmig valgt. 

Sak 17 

FAGDAG OG ÅRSMØTE 2024 

HØSTKONFERANSE 2023 

Fagdag og årsmøte 2024 

NLA Agder v/Gøril Mortensen ønsket velkommen til Sørlandet, destinasjon og tema avventer. 

Høstkonferanse 2023 

Det er uavklart hvor og i hvilken form høstarrangementet skal være; ref. handlingsplanens punkt 4. 

Lansering av rapporten «Sirkulærøkonomi i landskapsarkitekturen» og utdeling av Landskapsarkitekturprisen 

2023 kan være aktuelle tema for et høstarrangement. 

______________________________________________________________________________________ 

Til slutt: Ordstyrer, og leder av Institutt for landskapsarkitektur ved NMBU, Tore Edvard Bergaust, innbyr alle 

velkommen til NMBUs Gradsdag den 22. juni (alltid siste torsdagen før Sankt Hans). 

Ordstyrer takket for seg og for flott oppmøte. 

Presidenten takket ordstyrer for vel utført ledelse av årsmøtet. Marit Hovi ble takket for sitt siste årsmøte som 

generalsekretær. Lokallaget Oslo/Akershus ved leder Balèn Yousef ble takket for vel gjennomført 

fagdagsarrangement 21. april. Han anbefalte øvrige lokalavdelinger å ta på seg ansvaret for å arrangere fagdag. 

Møtet ble avsluttet kl. 14:11. 

Dato 27.april/ 29. juni 2023 

Referenter: Else Dybkjær og Kjersti Berg 

……....................................................…                       …….……....................................................… 

Jostein Bjørbekk  Ruthild Dale 


